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Protokół Nr XV/11 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 8 grudnia 2011 roku  
o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 8 grudnia 2011 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 8 grudnia 2011 roku o godzinie 17.30.  
W XV sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego Piotr Nowakowski;   
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – aspirant Michał Brzozowski; 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 8 grudnia 2011 
roku o godzinie 16.00 otworzył XV sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Macieja Głochowiaka.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XV sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2011 rok.  
6. Podjecie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XII/87/11 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego.   
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Czempiń lub jej jednostkom organizacyjnym. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
niezabudowanej (działka nr 1159/4). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej (działka nr 

157/3).                                                                                                                                                                            
11. Podjęcie uchwały w sprawie aneksu nr 7 do porozumienia międzygminnego z dnia             

7 grudnia 2004r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego                            
z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi 
zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska 
dla bezdomnych zwierząt w Gaju.                                                                                    

12. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Czempiń. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Czempiniu na 2012 rok.  
14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                                            

w okresie międzysesyjnym. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zakończenie obrad XV sesji.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
 
Radny Maciej Głochowiak nadzorujący sporządzenie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej                    
w Czempiniu stwierdził, że zapoznał się z protokołem z XIV sesji Rady Miejskiej                          
w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 27 października 2011 
roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacje zgłosili:  

1. Radny Stanisław Turno w sprawie częstszych kontroli policyjnych na ulicy 
Kolejowej w Czempiniu – kierowcy przekraczają znacznie dozwoloną prędkość             
i często nie zatrzymują się przed znakiem „stop” przed przejazdem kolejowym;  

2. Radny Aleksander Wieliński w sprawach:  
1) udzielenia informacji na temat opracowania podkładów geodezyjnych ulic  

w Czempiniu – czy firma wywiązała się z umowy podpisanej z gminą 
Czempiń i przedłożyła opracowaną dokumentację;  

2) naprawy nawierzchni ulicy Polnej w Czempiniu – powybijana terlinka 
utrudnia ruch – interpelacja była zgłaszana wielokrotnie;    

3) zabezpieczenia w odpowiedni sposób cmentarza ewangelickiego i budynku 
kaplicy – postępuje na tym obiekcie dewastacja – zepsuty został parkan, 
zniszczone są drzwi wejściowe do kapliczki, są również widoczne ślady 
podpalania obiektu – należałoby wzmóc kontrole tego terenu przez Policję.   
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4) likwidacji stawu przeciw pożarowego u zbiegu ulic Śremskiej i Polnej – nie 
jest wykorzystywana do celów przeciwpożarowych, miejsce mogłoby zostać 
zagospodarowane na parking;  

5) zabezpieczenia odpływu wody z budynku na stadionie Helios w Czempiniu 
w ten sposób, aby woda nie trafiała na bieżnię – utrudnia to korzystanie             
z niej przez lekkoatletów;   

3. Radny Wojciech Adamski w sprawach:  
1) wycinki jesionu przy wyjeździe z Osiedla Przylesie w kierunku Gimnazjum 

– kierowcy zwracają uwagę, że trzeba wyjechać do 10 metrów na jezdnię, 
aby ocenić, czy z przeciwnej strony nie nadjeżdża pojazd; rodzi to 
niebezpieczeństwo dla kierujących pojazdami;  

2) utwardzenia przejścia z hali sportowej przy Gimnazjum w Borowie do 
boiska znajdującego się na jej tyłach – obecnie przejście po glinianym 
podłożu powoduje, że zabrudzona zostaje nawierzchnia boiska – konieczne 
jest położenie chodnika;  

3) skierowania monitu w sprawie wykoszenia poboczy dróg powiatowych  - 
Czempiń – Borowo i Czempiń – Iłówiec;   

4. Radna Elżbieta Grygier w sprawach:  
1) wymiany koszy na śmieci na terenie miasta Czempinia – ich stan jest 

niezadawalający; 
2) oznakowania liniami wjazdu na plac targowy w Czempiniu – handlujący 

zawracają uwagę, że jest on często zastawiany przez parkujące samochody           
i utrudnia to wjazd na plac.  

 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/120/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2011 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/121/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie uchylenia uchwały Nr XII/87/11 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy 
Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/122/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających Gminie Czempiń lub jej jednostkom organizacyjnym 
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przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/123/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej (działka nr 
1159/4) przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu 
Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/124/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej przedstawioną wraz                             
z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana 
Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej (działka nr 157/3)                                                                                                                                               
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami 
Romana Skrzypczaka: 
 
Radny Jarosław Konieczny zauważył, że jeśli chcemy w przyszłości zakupywać od Gminnej 
Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” działki, które będą nam niezbędne do pobudowania 
targowiska, to być może zasadne byłoby wstrzymanie się ze sprzedażą działki pod pawilonem 
i w przyszłości dokonanie zamiany tych działek.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami Roman Skrzypczak wyjaśnił, że na dzień 
dzisiejszy nie ma możliwości dokonania zamiany gruntów, ponieważ nie jest wiadomo, ile            
i jakie grunty wokół targowiska będą gminie potrzebne. Roman Skrzypczak wskazał, że 
obecnie grunty te są dzierżawione za symboliczną złotówkę.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XV/125/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku                      
w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej (działka nr 157/3)                                                                                 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki 
Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu aneksu nr 7 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 2004r. w sprawie 
powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych 
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zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, polegającego na rozbudowie                       
i eksploatacji międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju przedstawionego 
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana 
Skrzypczaka: 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że do tej pory koszty utrzymania schroniska były 
dzielone proporcjonalnie do wielkości gmin, co było niesprawiedliwe i po analizie okazało 
się, że z gminy Czempiń rocznie trafiał do schroniska jeden pies, a z gminy Śrem 
osiemdziesiąt psów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że gminy powinny 
partycypować w tych kosztach proporcjonalnie do ilości psów, które trafiają do schroniska           
w Gaju, co gwarantuje projekt uchwały, który został przedstawiony Radzie powyżej.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/126/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie aneksu nr 7 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 2004r. 
w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, 
polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie Statutu Gminy Czempiń przedstawionego wraz                               
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska zaproponowała wprowadzenie 
następujących autopoprawek: 

1. w § 16 – skreślenie zapisu „techniczno – organizacyjna”; 
2. w § 90 ust. 3 – skreślenie słów „lub też pisemny wniosek”;  
3. w § 109 dopisanie uchwał, które zmieniały dotychczas obowiązujący Statut: „ze 

zmianami uchwalonymi uchwałą Nr XXVII/178/04 Rady Miejskiej w Czempiniu                
z dnia 25 listopada 2004 r., uchwałą Nr XXXII/226/05 Rady Miejskiej w Czempiniu              
z dnia 12 kwietnia 2005 r., uchwałą Nr XXXVI/232/05 Rady Miejskiej w Czempiniu      
z dnia 24 maja 2005 r.”. 
  

Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że zmiana dotychczasowego 
Statutu Gminy jest spowodowana koniecznością dostosowania obowiązujących w nim 
zapisów do stanu faktycznego, głównymi powodami zaś są: 

1. przekazywanie materiałów dla radnych również drogą elektroniczną;  
2. istnienie funduszu sołeckiego; 
3. rezygnacja z tego, aby herb był załącznikiem do Statutu, ponieważ trwają prace nad 

uzgodnieniem wizerunku naszego herbu z Komisją Heraldyczną, która 
zakwestionowała wizualizację przygotowaną przez pracowników Urzędu Gminy              
w Czempiniu po około półtorej roku od czasu złożenia naszego wniosku; po 
stosownych zmianach dotyczących grubości drzewców, również zwleka                          
z odpowiedzią, dlatego też gmina skierowała skargę do właściwego Ministra na 
działanie Komisji Heraldycznej i oczekujemy na odpowiedź w tym zakresie;    
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4. dostosowano terminy składania sprawozdań Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej              
w Czempiniu – w roku wyborczym sprawozdanie powinno być złożone na ostatniej 
sesji upływającej kadencji; 

5. zrezygnowano z zapisu dotyczącego organizacji wspólnych sesji z radnymi innych 
samorządów – nie było takiej praktyki – przepis jest martwy;  

6. zrezygnowano z określaniem czynności dotyczących zwoływania I sesji, ponieważ 
zawiera je ustawa ustrojowa;  

7. zrezygnowano ze szczegółowego określenia zadań przewodniczącego                                   
i wiceprzewodniczącego Rady, ponieważ ogólnie zadania te zapisano w § 14,                      
a w szczególności są one określone w różnych paragrafach Statutu;  

8. pominięto niektóre zapisy dotychczasowego Statutu, aby stał się on bardziej 
przejrzysty.  

 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jerzego Krzyżostaniaka o brak zapisów dotyczących 
sytuacji, w której podczas głosowania jest taka sama liczba radnych „za” i „przeciw” 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, że 
kwestie te są zawarte w ustawie o samorządzie gminnym i w uchwale nie mogą być 
powtarzane.  
 
Sekretarz Gminy Aleksandra Marciniak wskazała, że kwestie dotyczące głosowania regulują 
paragraf 54 Statutu i następne.  
 
Radny Jarosław Konieczny wyraził pogląd, że wygląd herbu gminy powinien być tylko przez 
nas ustalany, a jeśli komisja heraldyczna ma co do naszej wizualizacji zastrzeżenia, to 
powinna podać konkretne wymagania i jego wygląd.   
 
Burmistrz Gminy Czempin Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że obecny herb gminy jest 
oceniany jako tzw. „ludowy” i jedyną instytucją, jaka może zatwierdzić jego wygląd jest 
Komisja Heraldyczna; z której decyzjami nie możemy polemizować. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że oczekujemy w chwili obecnej na odpowiedź, czy herb w poprawionej 
wersji uzyskał jej akceptację. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zaproponowała, że na 
wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej pracownik odpowiedzialny za tą kwestię – 
Robert Gorczyński, może szczegółowo omówić wszystkie zawiłości dotyczące tej sprawy.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zawnioskował, aby       
z § 28 wykreślić punkt 3 o treści:  „ Fakt przerwania obrad oraz imiona i nazwiska radnych, 
którzy bez usprawiedliwienia opuścili obrady przed ich zakończeniem, odnotowuje się                      
w protokóle”, ponieważ powiela on to, co jest zapisane w § 24.  
   

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/127/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie Statutu Gminy Czempiń przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew - Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XV/128/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 8 grudnia 2011 roku 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                  
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w Czempiniu na 2012 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Jarosława Koniecznego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku obrad:  
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz  z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu:  
 
Radna Elżbieta Grygier poprosiła o wyjaśnienie do punktów 20,25,33. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska udzieliła wyjaśnień w sprawie: 

• punkt 20: „Narada comiesięczna u starosty powiatu - główne inwestycje na rok 2012, 
piecza zastępcza” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że sprawa dotyczyła 
„schetynówek”, jakie powiat będzie w roku przyszłym realizował – w pierwotnych 
planach była modernizacja drogi Kościan – Spytkówki – Stary Gołębin – Śrem, 
niemniej jednak plany Powiatu uległy zmianie ze względu na wysokość 
dofinansowania z Narodowego Programu Budowy Dróg Lokalnych, w roku 
przyszłym jest to tylko kwota 1 mln zł, a koszty tej modernizacji byłyby o wiele 
wyższe, dlatego też inwestycję przeniesiono na rok 2013, a w roku przyszłym będzie 
zrealizowana modernizacja drogi na terenie Śmigla w okolicach Morownicy. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że poruszano również kwestię nowych 
obowiązków dla gmin od początku roku 2012 – będą musieli być zatrudniani 
asystencji rodziny. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jeden                     
z samorządów zaskarżył zapisy tej ustawy, ponieważ po raz kolejny nakłada się na 
gminę kolejny obowiązek, a nie idą w ślad za tym środki finansowe.     

• punkt 25: „Spotkanie z wójtem Gminy Brodnica w sprawie umowy na odbiór 
ścieków” - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że do tej pory było tak, że 
ścieki z części gminy Brodnica były odbierane przez oczyszczalnię w Czempiniu                 
i Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu rozliczał się indywidualnie                          
z mieszkańcami gminy Brodnica, powinno być tak, że z gminą Czempiń będzie 
rozliczał się samorząd gminy Brodnica, ponieważ wówczas koszty tego rozliczenia dla 
gminy Czempiń będą niższe, tym bardziej, że nie ma żadnego uzasadnienia dla 
sytuacji, w której mieszkańcy indywidualnie rozliczają się z naszym ZGK. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że pismo w tej sprawie zostało skierowane do 
gminy Brodnica w ubiegłym kwartale, tymczasem Wójt Gminy Brodnica 
odpowiedział na nie w trakcie spotkania w zeszłym miesiącu, proponując 
jednocześnie, żeby gmina Czempiń przejęła również sieć kanalizacyjną leżącą na 
terenie gminy Brodnica. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że ZGK            
w Czempiniu nie wyraził na to zgody, ponieważ sieć ta nie została w odpowiedni 
sposób pobudowana.    

• punkt 33: „Spotkanie burmistrzów i wójta gmin: Stęszew, Czempiń i Komorniki: 
przyjęcie planu działań mających na celu zwrócenie uwagi decydentów na sytuację  
w gminach przez które przebiega droga krajowa nr 5. Cel główny - budowa S-5” - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że sprawa ta toczy się już bardzo długo, 
ale w sytuacji, kiedy zmienił się rząd i Minister Transportu, gminy od początku muszą 
rozpocząć działania, które wcześniej już podejmowały – narada w tej sprawie odbyła 
się u Burmistrza Stęszewa i postanowiono, w jej wyniku o wystosowaniu pisma do 
Ministra Transportu z wnioskiem o zwrócenie uwagi na sytuację, jaka ma miejsce 
obecnie w sołectwach, przez które przebiega droga krajowa nr 5; petycję przesłano 
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również do Przewodniczącego Klubu Parlamentarnego Platformy Obywatelskiej 
Rafała Grupińskiego. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
dotychczasowe petycje kierowane przez gminy Stęszew i Komorniki do posłów                  
z terenu Powiatu poznańskiego nie przynosiły żadnych rezultatów.    

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w ostatnim czasie odbyła wiele spotkań 
z przedstawicielami innych gmin, które żywo interesują się funkcjonowaniem zakładu 
recyclingu w Piotrowie, jak również funkcjonowaniem Związku Międzygminnego CZO 
SELEKT – w wielu miejscach w Polsce związki zostały zawiązane, jednakże poza 
uchwaleniem statutów nie podjęły żadnych działań.   

 
Do punktu 15 porządku obrad:  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości, na które była 
zapraszany; w czasie jego nieobecności Radę Miejską w Czempiniu 
reprezentowali Wiceprzewodniczący radny Maciej Głochowiak; radny 
Włodzimierz Tyliński, radny Aleksander Wieliński   

2. pełnił dyżur w Urzędzie Gminy w Czempiniu w każdą środę tygodnia; 
3. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 

1) pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 28 października 2011 roku - 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu; 

2) Pismo Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 25 listopada 2011 roku - załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu; 

3) Pismo Dyrektora Centrum Kultury Czempiń z dnia 18 listopada 2011 roku - 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu – Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, że nie odpisywał na to 
pismo, ponieważ zostało ono źle zaadresowane – Rada Miejska w Czempiniu 
może dokonać zmian w budżecie tylko pod warunkiem, że są one 
zaproponowane przez Burmistrza Gminy Czempiń; wówczas Rada Miejska 
może rozpatrzyć możliwość ich przesunięcia;  

4) Pismo Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z dnia 30 listopada 2011 roku - 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że                
w związku z faktem, iż radni Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali pismo projektantki 
kompleksu boisk „ORLIK 2012” – Barbary Kosmacz, które jest również zamieszczone na 
stronie internetowej gminy Czempiń, nie widzi zasadności organizowania spotkania radnych        
z projektantem i wykonawcą inwestycji, ponieważ Rada Miejska w Czempiniu na tym etapie 
nie jest w stanie nic zmienić.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jarosław Konieczny poinformował, że Komisja 
kierowała to pismo jeszcze przed otrzymaniem oświadczenia projektantki, zatem wniosek stał 
się niezasadny w sytuacji, kiedy wszyscy są zapoznani ze stanowiskiem projektanta.        
 
Do punktu 23 porządku obrad:  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska udzieliła odpowiedzi na interpelacje:  
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1. Radnego Stanisława Turno w sprawie częstszych kontroli policyjnych na ulicy 
Kolejowej w Czempiniu – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
interpelacja zostanie przekazana do policji;  

2. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach:  
1) udzielenia informacji na temat opracowania podkładów geodezyjnych ulic  

w Czempiniu – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że umowa 
z firmą została skonstruowana w ten sposób, że za nieterminowe wykonanie 
prac naliczane są odsetki; w ubiegłym tygodniu przedstawiciel firmy złożył 
stosowne projekty w Urzędzie Gminy w Czempiniu, które teraz są 
weryfikowane przez specjalistę; na pewno gmina Czempiń nie zapłaci za nie 
tyle, ile w umowie, ponieważ naliczane są karne odsetki za każdy dzień 
zwłoki, a  w tym przypadku termin został przekroczony o rok; należność dla 
firmy zostanie pomniejszona o kary umowne;    

2) naprawy nawierzchni ulicy Polnej w Czempiniu –  Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że jeśli zadanie to ma zostać wykonane w roku 
przyszłym, to kwestia ta powinna być poruszana na sesji budżetowej;  

3) zabezpieczenia w odpowiedni sposób cmentarza ewangelickiego i budynku 
kaplicy – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że odpowiednie 
zlecenie zostanie wystawione dla Zakładu Gospodarki Komunalnej                       
w Czempiniu na dokonanie przeglądu tego obiektu i jego odpowiednie 
zabezpieczenie; Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zaapelowała, żeby nie 
czekać do sesji ze zgłoszeniem, że na cmentarzu ewangelickim nadal 
spotyka się młodzież i dokonuje się dewastacja tych obiektów; informacja 
powinna być przekazywana natychmiast, wówczas możliwe jest podjęcie 
interwencji od razu;     

4) likwidacji stawu przeciw pożarowego u zbiegu ulic Śremskiej i Polnej – 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że realizacja tego zadania 
jest uzależniona od posiadania środków finansowych, których na dzień 
dzisiejszy nie ma w budżecie gminy;  

5) zabezpieczenia odpływu wody z budynku na stadionie Helios w Czempiniu 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że do tej pory nikt nie zgłaszał 
tego problemu, niemniej jednak  - jeśli ma on miejsce, to Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu sprawdzi tą sytuację i dokona stosowanej 
naprawy;   

3. Radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
1) wycinki jesionu przy wyjeździe z Osiedla Przylesie w kierunku Gimnazjum 

- Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie 
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;   

2) utwardzenia przejścia z hali sportowej przy Gimnazjum w Borowie do 
boiska znajdującego się na jej tyłach – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że sprawa zostanie załatwiona na wiosnę 2012 roku;  

3) skierowania monitu w sprawie wykoszenia poboczy dróg powiatowych  - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie 
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;   

4. Radnej Elżbiety Grygier w sprawach:  
1) wymiany koszy na śmieci na terenie miasta Czempinia – Burmistrz Dorota 

Lew – Pilarska poinformowała, że Zakład Gospodarki Komunalnej                   
w Czempiniu zwracał się w tym roku o środki na wymianę koszy, jednakże 
nie było pieniędzy w tym roku na ten właśnie cel;  Burmistrz Dorota Lew – 
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Pilarska podkreśliła, ze jeśli w roku przyszłym znajdą się środki na ten cel, 
to zadanie będzie wykonane;   

2) oznakowania liniami wjazdu na plac targowy w Czempiniu – Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zadania nie zrealizowano                    
z powodu braku środków finansowych – zostanie wykonane w roku 
przyszłym.  

 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, że interpelację dotyczącą stanu ulicy Polnej składał            
w marcu tego roku i do tej pory nie zostało nic zrobione; odnośnie i interpelacji w sprawie 
cmentarza ewangelickiego – wielokrotnie sprawę zgłaszał Policji, nie jest tajemnicą, że obiekt 
jest dewastowany; w sprawie zasypania stawu p.poż. – interpelacja po raz pierwszy została 
złożona już w 2002 roku i okazuje się, że przez osiem lat nie było śródków na realizację tego 
zadania. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że sprawa zasypania stawu p.poż. nie jest 
najpilniejsza, brak jej realizacji nie zagraża zdrowiu czy życiu mieszkańców; tymczasem nie 
ma na ten cel środków w budżecie gminy Czempiń, trzeba też pamiętać, że będzie ich coraz 
mniej.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poprosił                      
o doprecyzowanie odpowiedzi na interpelację w sprawie naprawy ulicy Polnej w Czempiniu, 
ponieważ udzielona odpowiedź nie jest satysfakcjonująca – nie wskazano, dlaczego 
remontów nie dokonano w tym roku i kiedy zostało zaplanowane do wykonania to zadanie.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że sprawa dróg jest poruszana na każdej 
sesji i Rada Miejska w Czempiniu była poinformowana, że nie były równane i remontowane 
drogi gruntowe, ponieważ ponieśliśmy bardzo duże wydatki w związku z zimowym 
utrzymaniem dróg na początku 2011 roku; w związku z powyższym na ten cel nie mamy 
środków; środki zostały zaplanowane w projekcie budżetu na 2012 rok i pod warunkiem, że 
nie będzie tak srogiej zimy, jak w latach poprzednich, powinno się udać te remonty wykonać. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że środków finansowych jest coraz to mniej           
w kasie gminy – dokładane są nam kolejne zadania, za którymi nie idą finanse – to od tego 
roku dokładany z własnych środków 20 % do tych, które otrzymujemy na zasiłki wypłacane 
przez Ośrodek Pomocy Społecznej, dokładamy bardzo dużo do wydatków oświatowych; od 
roku 2012 będziemy opłacać w części pieczę zastępczą.       
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka odnośnie narady u Starosty                  
w sprawie inwestycji w 2012 roku – czy są propozycje inwestycji, jakie Powiat będzie 
realizował na terenie gminy Czempiń w 2012 roku; jakie zadania będą podejmowane                      
w innych gminach i jak wygląda proporcjonalny stosunek ilości tych inwestycji                              
w poszczególnych gminach na terenie powiatu, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, 
że podczas tego spotkania omawiana była tylko kwestia realizacji największej inwestycji 
powiatowej; Powiat nie dysponuje jeszcze informacją na temat planów na 2012 rok, które 
mógłby przekazać poszczególnym gminom; na terenie gminy Czempiń będzie realizowana 
dalej inwestycja związana z budową przepustów w Nowym Gołębinie oraz dokończony 
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zostanie chodnik w Piotrowie Pierwszym; o szczegółowych planach dowiemy się po sesji 
budżetowej w Powiecie.  
 
Radny Aleksander Wieliński w sprawie budowy „Orlika” wskazał, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej został częściowo zrealizowany poprzez informację od projektanta inwestycji – 
Barbary Kosmacz, jednakże nie jest nim do końca usatysfakcjonowany, ponieważ w piśmie 
czytamy, że wygląd Orlika jest uzależniony od usytuowania terenu, na którym został 
pobudowany, zatem rodzi się pytanie, po co z tego terenu wywożona była ziemia i gdzie ona 
się teraz znajduje; być może gdyby ziemia ta została w odpowiedni sposób zagospodarowana, 
nie byłby aż tak widoczny spad. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że amatorzy nie mogą wypowiadać się 
odnośnie opinii projektanta inwestycji, również Burmistrz na ten temat nie będzie się 
wypowiadał, ponieważ właśnie dlatego gmina w takich sprawach wynajmuje fachowców, 
którzy się tymi kwestiami zajmują. 
 
Radny Powiatu kościańskiego Piotr Nowakowski poinformował, że podczas ostatniego 
posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego była dyskutowana sprawa inwestycji na terenie 
Powiatu, jednakże trzeba powiedzieć, że Powiat znajduje się w takiej samej sytuacji, jak 
gmina – również w Powiecie środki z zimowego utrzymania dróg zostaną przeznaczone na 
remonty, jeśli pogoda się nie zmieni i nie będzie konieczności ich wydatkowania na walkę             
z zimowym żywiołem. Radny Piotr Nowakowski wskazał, że pytał, dlaczego tak mało 
inwestycji jest realizowanych na terenie gminy Czempiń w kontekście projektu budżetu na 
rok 2012; na pytanie to uzyskał odpowiedź, że dopiero niedawno została zakończona 
inwestycja remontu drogi Borowo – Krzywiń – kosztowała blisko 7 mln zł. Radny Piotr 
Nowakowski poinformował, że dąży do tego, aby został odnaleziony plan dotyczący 
inwestycji na terenie Powiatu kościańskiego, który został zapomniany, a należałoby na nowo 
przedstawić strategię rozwoju Powiatu, ponieważ jako radny chciałby wiedzieć, kiedy i jaka 
droga ma szansę zostać zbudowana; w tej chwili taki plan posiada tylko miasto Kościan                
i wówczas jest możliwość udzielenia jasnej odpowiedzi co do planów dotyczących konkretnej 
drogi. Radny Piotr Nowakowski podkreślił, że również w radzie Powiatu dochodzi do 
polemik na temat dotyczący inwestycji; tym bardziej, że paradoksem jest, iż zdecydowana 
większość ulic w mieście Kościanie są to drogi powiatowe; gminy zaś bronią się przed 
przejmowaniem utrzymania tych dróg i stąd częste polemiki na ten temat, nie są to bowiem 
sprawy łatwe. Radny Piotr Nowakowski wskazał, że pogoda może pomóc w roku przyszłym 
przeprowadzić na terenie gminy Czempiń drobne remonty, ale na długofalowe inwestycje nie 
ma szans.  
 
Radny Maciej Głochowiak przypomniał, że z informacji, jaką w poprzedniej kadencji 
uzyskała Rada Miejska w Czempiniu od Powiatu na temat realizacji inwestycji jasno 
wynikało, że udział proporcjonalny inwestycji na terenie gminy Czempin w ogólnej liczbie na 
terenie Powiatu wynosi jedynie około 7 %. Radny Maciej Głochowiak poprosił, aby zwrócić 
uwagę na to, żeby gminy Czempiń nie traktować „po macoszemu” i również na naszym 
terenie wykonywać więcej inwestycji – nie tylko remonty dróg.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyraził poparcie 
dla powyższego wystąpienia, zwracając uwagę, że w inwestycji powiatowej w 2011 roku – 
remont drogi Czempiń – Jerka – środki zainwestowane na terenie gminy Czempiń były                   
o wiele mniejsze, jak te zainwestowane w części drogi nie przebiegającej już na terenie naszej 
gminy; widać to również po wysokości dopłat do tej inwestycji z poszczególnych gmin. 
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Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie ulega kwestii, że stan dróg powiatowych na 
terenie innych gmin Powiatu jest lepszy niż na terenie gminy Czempiń. 
 
Sołtys Starego Gołębina Eugeniusz Wachowiak przypomniał o konieczności podjęcia 
kroków w sprawie naprawy barierki ochronnej przy drodze powiatowej Stary Gołębin – Śrem. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że z chwilą powstania tej awarii, razem                
z radnym Tadeuszem Fabisiem zgłosili sprawę do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatach                 
w Kościanie – Dariusza Korzeniowskiego, mimo trzykrotnego monitowania w tej sprawie – 
remont nie został dokonany; Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że uzyskała 
odpowiedź w tej sprawie, że ZDP ogłosił zlecenie na wykonanie tego remontu, jednakże 
jedyna firma, która zgłosiła się postawiła zbyt duże roszczenia finansowe, a innych chętnych 
nie było.              
         
Sołtys Starego Gołębina Eugeniusz Wachowiak podkreślił, że obecna sytuacja zagraża 
bezpieczeństwu poruszających się tam pojazdów.  
 
Pan Andrzej Naskręt z Nowego Tarnowa zwrócił się z następującym zapytaniem – z jego 
wiadomości wynika, że przy jego posesji istnieje droga o szerokości 10 metrów                            
60 centymetrów, w 2003 roku został założony asfalt i od tego czasu jako mieszkaniec dba              
o rów, który znajduje się przy jego posesji, jednakże właściciel posesji po drugiej stronie rów 
zaorał i woda przelewa się przez jezdnię, na studzienkach kanalizacyjnych zasiane jest zboże 
– studzienek tych nie widać. Pan Andrzej Naskręt pytał o możliwość załatwienia tej sprawy – 
należałoby odtworzyć granicę drogi na koszt obecnych właścicieli i przywrócić istnienie 
rowów – droga ta biegnie dalej do Starego Tarnowa – obecnie woda w drenów 
melioracyjnych wychodzi na drogę i ją zalewa, zatem w interesie tych, którzy z drogi tej 
korzystają maszynami jest odtworzenie jej stanu poprzedniego.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
odpowiednie służby przyjrzą się tej kwestii w dniu jutrzejszym i odpowiedź zostanie 
udzielona na piśmie. 
 
W odpowiedzi na pytanie Pana Andrzeja Nakręta, czy hydrant może zostać postawiony na 
rurociągu – przed jego posesją tak właśnie jest, radny Władysław Matysiak wyjaśnił, że 
hydrant w tym miejscu jest na pewno obok wodociągu postawiony.          
 
Radny Powiatu kościańskiego Piotr Nowakowski zapewnił, że ze swej strony uczyni 
wszystko, aby inwestycje powiatowe były realizowane również w odpowiedniej ilości na 
terenie gminy Czempiń, jednakże wiadomo, że nie zawsze uda się wygrać.   
 
Do punktu 18 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz zamknął obrady XV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Krzysztof Sankiewicz 

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  
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